
Sprawozdanie z działalności Kolegium Sędziów ŚlZJ 

za rok 2019 

 

Skład KS: 

Elżbieta Janik – przewodnicząca: szkolenia i kursy, sprawozdania delegatów WZJ, 

sprawozdanie z działalności KS. 

Magdalena Biżek-Laszczak – wiceprzewodnicząca: obsady sędziowskie, 

przeszeregowania sędziów, konsultacje i doskonalenie obsługi komputerowej 

zawodów 

Katarzyna Zawalska-Furtak: sekretarz - zatwierdzenie propozycji zawodów, 

sprawdzanie wyników z zawodów, protokołowanie posiedzeń kolegium. 

Bogdan Kuchejda: kwalifikator okręgowy odpowiedzialny za szkolenie sędziów 

stylowych. 

 

Lista sędziów ŚlZJ jest aktualizowana na bieżąco na stronie WZJ i  PZJ 

w zależności od uprawnień i opłaconych składek. 

W roku 2019 na liście sędziów  ŚlZJ znajdowało się 31 osób. 

1) Sędziów dyscypliny ujeżdżenie: 11 osób w tym 8 z licencją, 

2) Sędziów dyscypliny skoki przez przeszkody: 29 osób  w tym: 26 z aktualną 

licencją: 

a) sędzia kl. międzynarodowej  level 3* („I”) - 1  

b) sędziów klasy I  z licencją – 7 

c) sędziów klasy II z licencją – 9 

d) sędziów klasy III z licencją – 10 

3) Sędziów  dyscypliny WKKW:  7 osób, w tym 1  z aktualną licencją. 

4) Sędziów dyscypliny woltyżerka: 1 osoba posiadająca klasę międzynarodową 

level 2* („C”) bez licencji. 

5) Sędziów dyscypliny rajdy długodystansowe: 3 osoby w tym 1 z aktualną 

licencją. 

6) Sędziów dyscypliny powożenia: 3 osoby  w tym 1 osoba z licencją I 

    

Zestawienie sporządzone zostało na podstawie listy sędziów na stronie WZJ    

 



Kwalifikator okręgowy:  

W 2019 roku uprawnienia sędziego stylu – kwalifikatora uzyskali Paweł Przybyła i 

Marcin Jońca – serdecznie gratulujemy! 

 

Obecnie na liście PZJ mamy 5  kwalifikatorów : 

1) Bogdan Chrzanowski 

2) Bogdan Kuchejda 

3) Tadeusz Koza 

4) Paweł Przybyła 

5) Marcin Jońca 

 

Sędziowie stylu  

1) Katarzyna Suchan,  

2) Tomasz Tura. 

  

Sędziowie Promotorzy: 

W związku ze zmianą przepisów o osobach oficjalnych KS PZJ tworzy nową listę 

uprawnionych  

Do końca roku 2019 promotorami  z 3 na 2 klasę sędziowską byli: 

1) Magdalena Biżek - Laszczak 

2) Krzysztof Suchan 

 

Awanse 

1. W roku 2019  egzamin na I kl. sędziowską w skokach zdali: 

kol. Anna Dymek  i kol. Katarzyna Zawalska-Furtak - serdecznie gratulujemy! 

2. We wrześniu 2019 r. decyzją KS PZJ kol. Elżbieta Janik otrzymała klasę 

państwową w dyscyplinie skoki przez przeszkody. 

Wszystkim, którzy otrzymali awans serdecznie gratulujemy i życzymy dalszej 

owocnej pracy. 

 

Szkolenia: 

W grudniu 2019 roku zorganizowany został kurs licencyjny dla sędziów dyscypliny 

skoki przez przeszkody. Po raz pierwszy, po kilku latach przerwy, w Stadninie Koni 

Ochaby. Prowadzącym był Krzysztof Niecko, wykładowca wszystkich kursów i 



szkoleń dla sędziów dyscypliny skoki, jakie organizowane były w naszym OZJ. 

Niestety było to jego ostatnie szkolenie, bowiem p. Niecko z racji wieku zrezygnował 

z dalszej działalności jako wykładowca. Grono sędziów, uczestniczących w kursie 

podziękowało za wszystkie lata  nauki i współpracy. W kursie wzięło udział 23 

uczestników 

W styczniu 2020 roku w Zbrosławicach odbył się kurs licencyjny dla sędziów 

dyscypliny ujeżdżenie, który poprowadził Wacław Pruchniewicz. W kursie wzięło 

udział 25 osób.  

 

Działalność Kolegium Sędziów 

Zebrania 

W minionym roku spotkania Kolegium Sędziów odbywały się często: 

1. W marcu  ustalono  obsady sędziowskie na 2019 rok.  

2. W czerwcu do KS doszły informacje, od niezadowolonych zawodników, na temat 

zawodów nieautoryzowanych. Zawody te, nie były organizowane według 

przepisów PZJ ale startowali w nich zawodnicy z licencjami. Regulamin 

rozgrywania zawodów towarzyskich został scedowany na Związki regionalne, bez 

uchwał, które podjął Zarząd PZJ i nie było możliwości ukarania zawodników. Po 

interwencji KS Zarząd naszego związku podjął uchwałę 30 września 2019 r. 

dotyczącą sankcji dla osób z licencją za udział w nieautoryzowanych zawodach. 

Kol. Katarzyna Zawalska-Furtak nakręciła filmik instruktażowy odnośnie 

organizacji zawodów i umieściła na swoim profilu  

3. Poza tym KS stworzyło swój profil na Facebooku, aby zapewnić lepszy obieg 

informacji oraz służyć poradami osobom zainteresowanym. Efektem tych działań 

była np. prośba o pomoc w napisaniu propozycji i regulaminu zawodów, 

wystosowana przez jeden z nowych ośrodków jeździeckich. Może inni również 

skorzystają z naszej pomocy. Po to w końcu między innymi jesteśmy. 

4. W lipcu przewodnicząca KS wzięła udział w spotkaniu Kolegium Sędziów i 

zarządu PZJ z przewodniczącymi KS związków regionalnych organizowanym 

w Soplicowie. Celem spotkania była zmiana przepisów o osobach oficjalnych. Nie 

było kontynuacji naszych pomysłów, ponieważ dokonana została zmiana w KS 

PZJ – wybrano nowego przewodniczącego a wraz z nim cały skład. Nowe 

przepisy powstały w wyniku pracy nowego KS. 



5. Na bieżąco KS ŚlWZJ interweniuje w rożnych sprawach związanych z pomyłkami 

w propozycjach, regulaminach. 

 

Obsady 

Na początku każdego roku po otrzymaniu kalendarza imprez oraz propozycji obsad 

od organizatorów, KS przygotowuje obsady sędziów na zawodach rozgrywanych w 

naszym okręgu. Obsady te następnie zostają rozesłane pocztą internetową do 

sędziów i organizatorów oraz umieszczone na stronie internetowej ŚZJ. Co raz 

trudniej pogodzić propozycje organizatorów z rozplanowaniem obsad aby wszyscy 

sędziowie mogli brać udział w zawodach. Większość ośrodków jest prywatnych i 

właściciele życzą sobie takich a nie innych sędziów, z którymi im się dobrze 

współpracuje i trudno wyegzekwować miejsca dla innych. Dlatego jest jak jest mamy 

coraz mniej sędziów bo po prostu nie opłaca się wykupywać licencji skoro i tak nie 

będą sędziować. Uprawnień w naszym związku ma 150 osób a wykupioną licencję 

31osób. 

Składy komisji sędziowskiej ustalane były z organizatorami wszelkie sugestie i 

zmiany zostały zatwierdzone przed sezonem. Propozycje zawodów zatwierdzane są 

przez Zarząd i KS aby nie doszło do naruszenia przepisów i zasad. Propozycje 

Mistrzostw Śląska nie dotarły do KS i o zmianie sędziego głównego dowiedzieliśmy 

się po opublikowaniu propozycji. To, że Mistrzostwa Śląska sędziował sędzia z 

Wielkopolski pozostawia niesmak i poczucie braku zaufania w stosunku do sędziów 

naszego WZJ. 

Sprawozdania z zawodów 

W ubiegłym roku otrzymaliśmy większość sprawozdań delegatów WZJ 

sporządzonych dokładnie ale w większości brak uwag sędziów co do pracy komisji i  

przebiegu zawodów. Niestety sprawozdanie według nowego wzoru PZJ nie 

odzwierciedla atmosfery, przebiegu pracy KS natomiast wyliczenia według tabelek są 

dokładne. 

Kolegium Sędziów w składzie:  

Elżbieta Janik 

Magdalena Biżek- Laszczak 

                                      Katarzyna Zawalska- Furtak 

 

             



 

 


